

Zalando's plans must be thwarted!

Fight for every job and training place!

The New Year's message from the capitalists at Zalando: closure of the Erfurt site. 2,700 jobs are to be destroyed. A disaster for the region!

In Thuringia, unemployment rose to 6.3 % in December 2025. The employment agency reports only 300 vacancies in the logistics industry in the region. Migrants and refugees are particularly affected. They make up the majority of the workforce. Some face deportation if they lose their jobs.

Predatory capitalism at Zalando?

No! All monopolies are out to rob workers and society as much as possible.

The profits were generated by the workers and employees. Added to this are subsidies from taxpayers'

money. Zalando received these for its location. In state-monopolistic capitalism, it is the state's job to be the service provider for the monopolies. Subsidies do

Zalando's profits:

2023: 3 500 000 €

2024: 5 110 000 €

2025 ca. 5 700 000 €.

not save or preserve jobs, they only increase the maximum profits of the capitalists.

The fascist AfD shows its anti-worker face on this issue: its faction rejected a resolution in the Erfurt city council expressing 'solidarity with Zalando employees, their families and local business partners'!

The intensified competition in online retail is to be carried out on the backs of colleagues. Colleagues in other industries, such as the automotive and steel industries, are also experiencing this. The MLPD organises the struggle across company, industry and national borders.

Karl Marx developed a scientific alternative to this crisis chaos: proletarians of all countries, unite and fight for the united socialist states of the world. There, production would be geared to the needs of people and nature, not to the interests of monopoly capitalists.

What happens now?

Politicians and trade union leaders are calling for a 'good social plan'. But that will not save any jobs. Especially not for young people. Zalando wants to squeeze the maximum profit out of its colleagues in Erfurt until September. An indefinite strike to preserve all jobs and training places would hit them hard!

Ver.di must be strengthened! Ver.di is right to demand that Zalando recognise the regional collective agreement. However, to make job cuts 'as socially acceptable as possible' would be a capitulation on the part of the union leadership. Job cuts are never socially acceptable!

However, Ver.di's options for fighting outside of collective bargaining issues are limited. This is because Germany only has a right to strike that is restricted to collective bargaining issues! That is why this must be organized independently. You can start with break meetings in the departments and joint protest rallies at the gate. Militant colleagues must take this into their own hands now. The Opel colleagues in Bochum showed how this can be done in 2004, when they defeated the closure plans for 10 years! The MLPD stands ready to provide expertise and help organise solidarity from the population and other companies.

- Fight for every job and training position at Zalando!
- No concessions for Zalando's profits!
- Unrestricted right of residence for all refugee employees — on an anti-fascist basis!
- For a complete and universal legal right to strike!

إغلاق الموقع في إرفورت. سيتم إلغاء 2700 وظيفة. كارثة للمنطقة: Zalando رسالة رأس السنة الجديدة من الرأسماليين في تورينغن، ارتفع معدل البطالة في ديسمبر 2025 إلى 6.3 في المائة. تعلن وكالة التوظيف عن 300 وظيفة شاغرة فقط في صناعة اللوجستيات في المنطقة.

المهاجرون واللاجئون هم الأكثر تضرراً. فهم يشكلون الجزء الأكبر من القوة العاملة. ويواجه البعض خطر الترحيل في حالة فقدان وظيفتهم.؟! لا! جميع الاحتكارات تسعى إلى استغلال العمال والمجتمع إلى أقصى حد Zalando هل هناك رأسمالية مفترسة في

مليون يورو، 2024: 511 مليون يورو، و2025 حوالي 570 مليون يورو Zalando: 2023: 350 أرباح [كما في المربع]

على هذه الإعانات لموقعها Zalando لقد حقق العمال والموظفون هذه الأرباح. يضاف إلى ذلك الإعانات من أموال الضرائب. حصلت

في الرأسمالية الاحتكارية الحكومية، من مهام الدولة أن تكون مزود خدمات للاحتكارات. الإعانات لا تنقذ أو تحافظ على الوظائف، بل تزيد فقط من أرباح الرأسماليين القسوى.

يُظهر حزب البديل من أجل ألمانيا الفاشي وجهه المعادي للعمال في هذه المسألة: فقد رفضت كتلته قرارًا في مجلس مدينة إرفورت بعنوان "التضامن مع موظفي Zalando وأسرههم وشركائهم التجاريين المحليين MLPD شركات أخرى مثل صناعة السيارات أو الصلب. تنظم

النضال عبر حدود الشركات والقطاعات والبلدان. طور كارل ماركس بديلاً علمياً لهذا الفوضى MLPD شركات أخرى مثل صناعة السيارات أو الصلب. تنظم الناتجة عن الأزمة: أيها البروليتاريون في جميع البلدان، اتحدوا وكافحوا من أجل دول اشتراكية موحدة في العالم. هناك، ستكون الإنتاج موجهة نحو احتياجات الإنسان والطبيعة وليس نحو مصالح الرأسماليين الاحتكاريين.

ماذا سيحدث الآن؟

أن تستمر في Zalando يطالب السياسيون وقادة النقابات بـ "خطة اجتماعية جيدة". لكن هذا لن ينقذ أي وظيفة. وبالتأكيد لن ينقذ وظائف الشباب. تريد استغلال زملائنا في إرفورت لتحقيق أقصى قدر من الأرباح حتى سبتمبر. إضراب غير محدود المدة من أجل الحفاظ على جميع الوظائف وأماكن التدريب سيؤثر عليهم بشدة!

بالاعتراف باتفاقية الأجور الإقليمية. لكن جعل تدمير الوظائف "مقبولاً اجتماعياً قدر Zalando أن تطالب Ver.di تحقق لنقابة Ver.di يجب تعزيز نقابة الإمكان" سيكون بمثابة استسلام من قيادة النقابة. تدمير الوظائف ليس مقبولاً اجتماعياً أبداً! ومع ذلك، فإن إمكانيات النضال خارج نطاق المسائل المتعلقة ففي ألمانيا، لا يوجد سوى حق محدود في الإضراب يتعلق بالمسائل المتعلقة بالجدول الأجور! ولذلك يجب Ver.di بالجدول الأجور محدودة بالنسبة لنقابة تنظيم ذلك بشكل مستقل. يمكن البدء بعقد اجتماعات أثناء الاستراحات في الأقسام وتنظيم مظاهرات احتجاجية مشتركة عند بوابة المصنع. يجب على الزملاء المناضلين أن يتولوا زمام الأمور الآن. لقد سبق أن فعل ذلك زملاء أو بل في بوخوم عام 2004، مما أدى إلى إفشال خطط الإغلاق لمدة 10 سنوات! وتقف إلى جانبهم بخبرتها وتساعد في تنظيم التضامن من قبل السكان والشركات الأخرى MLPD

- Zalando! النضال من أجل كل وظيفة ومكان تدريب في
- Zalando! لا تنازلات من أجل أرباح
- حق إقامة غير محدود لجميع الموظفين اللاجئيين - على أساس مناهض للفاشية
- من أجل حق إضراب قانوني كامل وشامل!